
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

22. června 2017 jsme se společně rozloučili s Bonim  
(P. Bonaventurou Ondřejem Čapkem OFM,  

naším duchovním asistentem) 
Ať mu Pán žehná na jeho novém působišti! 

 

  
 

Modlitební úmysly SFŘ na září 2017 
Modleme se za své děti, abychom jim dokázali předat krásu a 

moudrost, kterou jsme my sami poznali na své cestě životem. 
Požehnaný jsi, náš Bože, Králi světa, který jsi nám svěřil naše děti, 

abychom za ně odpovídali Tobě, církvi i své vlasti a vychovali z nich lidi 
krásné, moudré a dobré. (flk)  
 

Letní špacír na téma Chvalozpěv stvoření 
Ve čtvrtek 29. 6. 2017 v rámci čtvrtku „Sdílíme se (se sv. Klárou)“ 

pro nás bratr Luboš připravil hezkou procházku k plzeňským rybníkům 
(Třemošenskému, Kameňáku a Šídlováku) a kolem kolomazné pece. 
Sešli jsme se jenom ve čtyřech, ale počasí nám hodně přálo, pěkně jsme 
si popovídali a závěr procházky jsme strávili na Lubošově zahrádce, kde 
jsme se setkali i s jeho manželkou Věrou a jejich kosí rodinkou. Díky, 
Luboši a Věrko, za přijetí! (ajš) 



   
 

Dvakrát k dějinám spásy 
Kurs Dějiny spásy (od 6. 7. do 9. 7. 2017) 

Plzeňská diecéze pro letošní rok nenabídla Diecézní exercicie, proto 
jsme přijali (s vděčností našemu Pánu) nabídku kursu Dějiny spásy 
v Koinonii Jan Křtitel v Liticích.  

Vůbec nelitujeme, průřez dějinami nás (asi 80 zúčastněných) 
v mnohém velice obohatil. Za tři dny jsme znovu mohli objevit 
v jednotlivých knihách Starého zákona Boha, který pečuje o člověka jako 
Otec, i když člověk, hříšník, v mnohém zklame (viz Abrahám, Mojžíš, 
David …). Přesto Boží slitování, jeho odpouštění, jeho věrnost, 
nekonečná, bezpodmínečná láska nikdy člověka nezklamou. Co se žádá 
po člověku? Jen bezvýhradně Bohu důvěřovat a neustále na něho 
spoléhat. Je nám blízký a dává se poznat ve svém Synu Ježíši Kristu. 

P. Alvaro Grammatica Th.D. nám se svým týmem nabídl nejen 
hutnou duchovní stravu a obnovil důvěru v přítomného Boha, ale hlavně: 
naše srdce zatížená vším možným i nemožným očistil a rozradostnil 
novou důvěrou, která je nám stále nabízena.  

A i o naše těla bylo postaráno skvělou stravou.  
Děkujeme za vše, co pro nás vykonali a prosíme Pána o požehnání 

pro jejich práci. (fpž a fkž) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Kurs Dějiny spásy (Litice 6. – 9. 7. 2017) – „výběr z hroznů“  
Termín „dějiny spásy“ je novodobý, objevil se až po 2. vatikánském 

koncilu. Vše, co se děje, je ve znamení Pánovy milosti. Bůh kráčí 
s každým z nás, krok za krokem, a přetváří dějiny ve spásu. 

Skrze dějiny izraelského lidu zachycené v Písmu svatém můžeme 
nahlížet na vlastní dějiny. Je to sbírka událostí lidu, který kráčí s Bohem. 
Můžeme v nich vidět i svůj spasený život, je to moje zrcadlo. 

Dějiny spásy mají 10 etap: 
1. Stvoření 

Středem stvoření je člověk. Není nejdokonalejší, ale je Bohu 
podobný. Bůh netvoří člověka hned na začátku, ale tvoří vše kvůli člověku 
(světlo, tmu, zemi, moře ... rostliny, živočichy). Vidí, že je to dobré a 
povolává člověka, aby tomu panoval a zažil stejný pocit – že je to dobré. 
Adam ale s prvotním hříchem o tento pocit přichází. 

Bůh stvořil svět jako umělecké dílo a staví člověka do středu. Ďábel 
ale chce, aby to Adam a Eva viděli jinak. Neničí vše, jen mění pořadí věcí 
a se vzniklým chaosem přichází strach. Naštěstí mám v srdci dar Ducha 
svatého.  

Bůh chce navrátit člověku důvěru v původní plán. Dává nám čas a 
možnost obnovy. Nově vytvořené bude ještě krásnější. „Šťastná to 
vina...“ 

Co se mi v životě nepovedlo a měl jsem možnost to napravit, začít 
znovu a lépe? 

 
2. Zrození lidu 

Bůh chce vejít ve vztah s konkrétním člověkem, chce, abychom 
k němu měli důvěru. Stává se bohem Abrahámovým, Izákovým a 
Jákobovým, začíná cesta důvěry. Abrahám je modelem – nebyl věřícím, 
ale stal se Božím přítelem. Bůh jej povolává v 75 letech a až po dvaceti 
pěti letech se jeho neplodné ženě narodí syn Izák. Pak jej chce jako oběť 
zpět a Abrahám na to přistoupí ... Bůh s námi riskuje a naší trpělivostí se 
měří důvěra k Němu.  

Nahlížejme na svůj život jako na příslib Boží. Často něco, co se nám 
jeví zbytečné, může být Božím darem. A naopak, kdyby nám Bůh daroval 
hned vše, naše důvěra k němu tím nevznikne.  

I Izák, Jákob a Josef nespoléhali na svět, ale na Boha. 
Uvědomme si, jaké byly naše nejsilnější životní zkoušky a čemu 

jsme se jimi naučili. 
 

3. Exodus 



Teprve v Egyptě se vytvořil izraelský lid, zpočátku žil v blahobytu a 
až později jej faraon zotročil. V této situaci začíná Bůh jednat. Narodil se 
Mojžíš a jeho matka jej svěřila do Božích rukou. Vyrůstá na 
nejbezpečnějším místě – ve faraonově domě, byl skvěle vychován, byl 
mocný ve slovech i činech. Pozná život Hebrejců, musí však utéct 
z Egypta do Mediánu, na 40 let zcela změní svůj život, žena, dvě děti ... 
pak se mu ale ukáže Bůh v hořícím keři („Jdi a vysvoboď můj lid 
z egyptského otroctví!“) a nutí ho v 80 letech ukončit klidné období. 
Vymlouvá se, ale Bůh naléhá, nakonec Mojžíš přijímá. Všechny překážky 
mu Bůh pomáhá překonat. Bůh nikdy neopustí svůj lid, neopustí Tebe! 
Mám určité limity, ale mohu stále spoléhat na Boha. Proč můj život není 
klidný? Protože můj život je jako život Izraele. V Božím plánu jsou chvíle 
požehnání i chvíle zkoušek. Vždy mohu počítat s Boží milostí. Vše dobré i 
vše zlé je tu pro nás, abychom viděli Boží působení.  
 
4. Smlouva 

Je třeba mít odvahu kráčet s Bohem takoví, jací jsme, se svými 
nevěrnostmi, dary, problémy ... Bůh povolává konkrétní osoby, nehledá 
dokonalost, ale vztah. Nabízí nám smlouvu, kterou jsme schopni 
zvládnout. Zaslíbenou zemi dobudeme jen s důvěrou k Bohu. 

Bůh se zjevuje a říká, kdo je a co učinil. Já jsem, který jsem, Bůh 
všech Židů. 

Bůh zachovává věrnost. Chybí-li věrnost, není možné uzavírat 
smlouvu. Máme pocítit, že nás miluje. Když je lid připraven, Bůh připraví 
smlouvu: Já jsem Hospodin, tvůj Bůh ... ty budeš můj lid. Já budu ten, 
který tě vysvobodí, tvůj Spasitel. 

Bůh chce uzavřít smlouvu s každým z nás, ale takovou, která se 
dotkne srdce. Zákon je jen pro osvobozené, jinak je otroctvím. Kde je 
duch Páně, tam je svoboda. 

 
5. Dobytí zaslíbené země 

40 let na poušti poznamenalo Boží lid – Hebrejci se stali 
společenstvím. Byli unavení, reptali, ale žili v příslibu. Dlouhé cesty bylo 
třeba, aby získali velkou touhu mít svoji zemi. Mojžíš ale do ní nevstoupí, 
v Kanaánu předává hůl Jozuovi a ten uzavírá svoji smlouvu 
s Hospodinem. 

Zaslíbenou zemi je třeba dobýt. Osvědčeným modelem se stává 
„modlitba + akce“. Modlitba dodává nadšení, pak je možno jít a dobývat 
velká vítězství (Jericho). Ale přicházejí i porážky, lid se přecenil (Už 
umíme dobývat!) a neptá se Boha. 



Jak mohl Jozue pocítit, že Bůh je s ním? Lid řekne Jozuovi: Buď 
rozhodný a udatný! Byl to Jozue a lid, kdo dobyl zaslíbenou zemi. Vznikla 
komunitní zkušenost.  
 
6. Soudci a králové (Obsazení zaslíbené země)  

Jedna věc je dobýt zaslíbenou zemi, druhou věcí je dobyté udržet. 
Je třeba být trvale citlivý vůči Duchu, který nás vede. Každý den je třeba 
přinést či vymyslet něco nového. Nefungují pořád stejné techniky. 
Obrácení neznamená dělat stále totéž. Je třeba ptát se Boha, jak si 
udržet dobyté. Stejné je to i v duchovním životě. Nejdu-li vpřed, stagnuji, 
jdu zpět. Nebezpečí stagnace hrozí i v církvi. Přichází pokušení – svět by 
měl být jako církev, ale často je to obráceně. 

Bůh si zvolil Izrael, aby o Něm svědčil, aby svědčil o tom, že žít se 
dá jinak. Je třeba žít ve společenství s Bohem. Izrael se ocitl v blahobytu 
a přestává potřebovat Boha. Co na to Bůh? Napomíná Izrael, posílá 
nepřátele. Lid se začne modlit, Bůh ho vyslyší. Dává povstat soudcům – 
Debora, Gedeon, ..., Samson, Samuel ... všichni měli nějaké chyby, 
nedostatky, ale Bůh je použil. Po Samuelovi lid chce krále (Nechceme se 
pořád obracet, chceme žezlo jako jiné národy!) Přicházejí Saul, David a 
Šalamoun.  

Saul – silný, charizmatický, měl vizi, ale byl neposlušný, měl strach 
a neposlechl proroka. Neposlušné zabíjejí jejich vlastní chyby, hříchy. 

David – pastýř, hudebník, bojovník, rád se přátelil a uměl uznat 
chyby, ale je i nevěrný, krvelačný. 

Šalamoun- moudrý, ale měl mnoho žen a konkubín a uznal jejich 
různé bohy, stal se modloslužebníkem. 
 
7. Vyhnanství  

Stavba Šalamounova chrámu, vybírání daní, stavba paláce a dvora, 
pak stavba dalších kaplí jiným bohům a po králově smrti začíná počátek 
velké krize, odklon od Boha. Více zájemců o trůn, až dojde k rozdělení 
království a rozboření jednoty lidu. Došlo i k rozdělení církve, v severní 
zemi lid opouští svého Boha a začíná uctívat zlaté tele. V Judsku i 
v Izraeli začínají spoléhat na jiné národy a spojenectví a přestanou 
spoléhat na Boha. 

Bůh je stále povolává, posílá proroky. Nakonec ale Egypt nepomohl 
(velké zklamání) a Asyřané zabírají severní zemi a lid je odvlečen do 
otroctví. Do Judy přitáhne Nabuchodonozor, zničí království a chrám, 
přivlastní si chrámové zlato a archu úmluvy (ta již nebyla nalezena) a 
národ je zničen. 



Až ve vyhnanství si Izrael uvědomuje, co ztratil – zemi, identitu ... 
Kterému bohu se teď klanět? A tím se vyhnanství stává požehnáním pro 
Izrael. Lid začíná znovu hledat Boha, začíná ho vzývat, číst Písmo, stavět 
synagogy. To je okamžik velké milosti. 
 
8. Proroci  

Proroci podporují ryzost smlouvy, zpřítomňují Boží sílu, mají 
charizmatické působení, přinášejí motivaci, povzbuzují chuť a svěžest 
cesty. Proroci nemají na mysli nauku, ale srdce věřících. Zapomínají na 
svou minulost, žijí jen budoucností. 

Přicházejí v těžkých dobách, i dříve (Miriam, Nathan, Eliáš, Elíša ...); 
vyzývají k obrácení. Mají různé osudy a různá zacílení: Amos – prorok 
spravedlnosti, Ozeáš – prorok lásky, Micheáš – obnovení Sionu 
(Jeruzaléma), Izajáš – Bůh žije v chrámě, Bůh znovu buduje; Jeremjáš, 
Sofonjáš, Nahum, Abakuk – Buď v klidu, Ninive padne ...; Ezechiel – 
povzbuzoval, „suché kosti“, odvahu!; Daniel – nová stavba chrámu; 
Ageus, Zacharjáš, Jóel, Abdiiáš – pomsta, Malachiáš – brzký příchod 
Mesiáše, očekávají Pánův návrat 

Jan Křtitel – největší z proroků, konkrétně ukázal na Mesiáše; čeká 
na něj; sestoupilo na něj Boží slovo.  Jan Křtitel umí čekat, drží se Božího 
příslibu, důvěřuje. 

Ve svém životě potřebujeme přísliby. Dává nám je Panna Maria. 
Chybí nám očekávání, proroci. Obraťme se k Písmu. Letniční církve jsou 
prorocké. 

Budoucnost záleží na motivaci. 
 
9. Mesiáš (Naplnění) 

Po Malachiáši (160 let před Kristem) nastala dlouhá prorocká 
mezera, Bůh zvyšuje napětí. Až Jan Křtitel přichází s oznámením, že čas 
příchodu Mesiáše nastal. Izrael očekává příchod krále a obnovení 
království. 

Ježíš je vtělené proroctví, je maximum toho, co mohl Bůh vykonat, 
je to nepředstavitelné dovršení. Pro Izrael se ale Boží Syn stane velkým 
pohoršením, je kontroverzní a nerozumí mu ani jeho učedníci. Nezapadal 
do běžných pravidel, ani Zmrtvýchvstání nebylo pochopeno. 

Ježíš je ale více než proroci, je osvoboditel. Přišel, aby byl se svým 
lidem. Je v něm vše obnoveno. Bůk ukazuje Izraeli, že mu je nablízku. Je 
uprostřed svého lidu. Všechny přísliby se v Ježíši Kristu mění na ANO. 
Spása překračuje hranice Izraele. Ježíš se stává Božím chrámem. 
Odevzdává se celý člověku – velké gesto lásky. 



Po Letnicích vzniká komunita, církev, nový lid. Dostali jsme naději, 
spásu v Ježíši Kristu. Stali jsme se dědici všech darů, všech příslibů. 
Ježíš je nejjasnější Boží slovo. Ale ne všichni je přijali. 

Ježíš nám dal moc stát se Božími dětmi. A to je dobrá zpráva, zvěst! 
 
10. Parusie (Očekávání) 

Prvotní církev byla přesvědčena o brzkém příchodu Pána, debata o 
tom byla velmi silná. Církev očekávala novou zemi a nové nebe. 

Při Nanebevstoupení Ježíše Krista se apoštolové ptají: Co se stane 
teď? A Ježíš odpovídá: To není vaše věc! Jste povoláni k tomu, abyste 
svědčili! 

S Ježíšem nastává obnovení Izraele a spojení dvojího lidu. Parusie 
není jen poslední soud. Bůh zaslíbenému lidu dává zemi a dále mu 
žehná. V Kristu budeme všichni přivedeni k jednotě, dochází k obnovení 
Božího daru. 

Žijeme zase v době „vyhnanství“ – nekráčíme, ale skáčeme, chvíli 
s Bohem, chvíli bez Boha. Bůh přijde, až bude jeho lid sjednocen, 
„nevěsta připravena“. To chce pokání a odvahu. Uvažujme jako Židé – 
Bůh pracuje jen pro obrácené. Máme strach, že ztratíme svobodu. 

Ale obrácení se děje, přicházejí noví lidé (vlaštovky), mohou nám 
připadat jako blázni, ale jsou to ti, kteří potřebují nejvíce Boží požehnání. 

Bůh připravuje jednotu a my o tom máme svědčit.  
Závěr: Bůh je věrný ve svém příslibu. Ježíš je shrnutím příslibu. 

Milosti a věrnosti se nám dostává skrze Ježíše Krista. My jsme v pokoji 
s Bohem díky Ježíši ... (viz Řím 5,1-11)(ajš) 
 

José Antonio Merino OFM:  
Františkánská cesta pro dnešního člověka  

(přeložil a upravil C. V. Pospíšil OFM;  
vydala Matice cyrilometodějská, s. r. o., Olomouc 2001) 

4. Ochráncem přírody se člověk nerodí,  
ale stává: zachraňme přírodu 

(str. 49 – 61) 
Poměr mezi Já a světem 

Svět, který mě obklopuje, je součástí mne samého a patří k mé 
životní cestě. Já a svět vytváříme určitý systém vzájemných vztahů a 
vzájemné součinnosti. 

Veškeré lidské vnímání je komunikací naší osoby s tvory, kteří nás 
obklopují. 

Soulad či nesoulad mezi člověkem a přírodou záleží na tom, jak s ní 
člověk nakládá: Buď je pro něj prostě užitečným předmětem, nebo ji 



naopak vnímá jako životní prostor, který se nedá redukovat na kategorie 
užitečnosti či soupeření. Příroda není čímsi vedle mne, ani čímsi proti 
mně, ale je čímsi spolu se mnou. 

Jedině pravé bratrství zahrnující všechny lidi, živočichy, rostliny a 
neživý svět dokáže vykořeňovat pýchu člověka. Toto univerzální 
kosmické bratrství člověka přivádí k tomu, aby sebe samého pojímal jako 
dospělejšího a proto také zodpovědnějšího – bratra všech tvorů. 
 

Člověk a technika 
Člověk vytvořil vědu, jejímž prostřednictvím objasňuje přírodní jevy a 

proměňuje svět. 
Když věda vyústí do utilitaristických technologií, paradoxně prochází 

určitou dehumanizací ... a stává se pro samotného člověka velikým 
nebezpečím. 

Příroda nesmí být redukována na prostor, který máme zabírat a 
vytěžovat. Musí se stát předmětem naší péče, je jakýmsi prodloužením 
člověka samého, který v přírodě pobývá podobně jako srdce v těle. 

Je tvrdou skutečností, že řeky, moře, lesy, pole, města, strava i 
atmosféra se stávají opravdovými oběťmi nekontrolované ziskuchtivosti 
mnoha lidí. Je tedy životně nutné používat všech dostupných prostředků 
k pravé humanizaci přírody, aby nás na oplátku příroda zase mohla činit 
přirozenými a udržovat nás v mezích „normálnosti“. 

Mnoho lidí začíná vědomě upřednostňovat prostý životní styl. To 
svědčí o rodícím se novém vědomí člověka, které se projevuje jako 
alternativní způsob života a jednání. 
 

František a příroda 
Františkův postoj k přírodě může představovat vhodný model pro 

dnešního člověka. Poverello se díky svému zásadnímu nevlastnění věcí a 
nepanování nad tvory, díky své otevřenosti vůči setkání s druhými mohl 
rozechvívat nepopsatelnou vnitřní radostí nad úchvatností krajiny, hor, 
údolí, řek, nad nádherou květů, skvělostí živočichů i ostatních bratří a 
sester vzešlých z rukou velikého Boha. Choval ve svém nitru tak velikou 
lásku ke všem tvorům, že i nerozumní tvorové mu podivuhodně rozuměli 
a prokazovali mu nečekanou a nevídanou náklonnost a přízeň (známé 
jsou příhody s ptáčky, se sokolem, s včelami, s bažantem, s cikádou ...). 
Např. zahradníkovi nařizoval, aby neosazoval celý pozemek, ale aby 
nechal volné místo pro různé rostlinstvo a květiny či při chůzi se shýbal a 
odstraňoval z cesty různou živou droboť, aby ji nepošlapal ... Konal to vše 
s přirozeností, prostotou, samozřejmostí a se spontánní jistotou. Nesnažil 
se to vše vysvětlovat filosoficky ani teologicky. 



František se cítil být obklopen zázraky každodennosti. Slunce, 
Měsíc, hvězdy, stromy, zvířata, krajina mu dosvědčují v každém 
okamžiku sváteční a slavnostní charakter života. Nejvlastnější důstojností 
tvorů je podle Františka to, že odkazují na svého Stvořitele, a tak v nich 
František nazírá přítomnost Boha, který v novém nebi a na nové zemi 
bude jednoho dne skutečně „všechno ve všem“. 
 

Sluneční píseň 
Tento geniální hymnus je celý autorův duchovní život; je výrazem 

nepřemožitelné radosti, která je tajuplným laděním celé Františkovy 
osobnosti. František se nesnaží stavět nad ostatní tvory. Ví, že život a 
bytí je velkolepý dar Boha všem tvorům, k nimž se připojuje jako vnímavý 
bratr. Opěvuje Nejvyššího skrze tvory a ve tvorech, zpívá zároveň 
s ostatními tvory, zpívá za ně a pro ně. Jeho interpretace vztahu mezi 
přírodou, člověkem a Bohem je bytostně nová, a proto se nedá srovnat 
s ničím, co vidíme v západní kultuře od nejstarších křesťanských dob. 
 

Patron ekologů 
František usiloval velmi tvrdě o oproštěnost od vlastního Já, od 

vlastního sobectví. Pouze svobodný a plně osvobozený člověk se umí 
opravdově usmívat, umí zpívat, tančit a souznít s úžasnou vitalitou, 
s odvahou být, jež proniká celý kosmos. Jedině lidé jako František vnášejí 
do světa bláznovství pravé moudrosti. 

Papež Jan Pavel II. prohlásil dne 29. listopadu roku 1979 svatého 
Františka za patrona ekologů. Tato myšlenka vyšla od samotných 
ekologů (od L. Whitea na shromáždění americké Ekologické asociace pro 
vědecký pokrok v roce 1976). 
 

Svět je naším domovem 
Pro františkána je svět domovem připraveným pro lidi. Pojem 

domova v sobě skrývá rodinnost, pohostinnost a soukromí, domov je 
pevným bodem naší existence. Díky domovu je člověk schopen vymanit 
se z pocitu odcizení. 

Bůh stvořil úchvatný svět a člověk ve své neotesané nedůvěřivosti 
nesmí opravovat jeho dílo. Tvrzení knihy Genese o podmanění země 
není ospravedlněním pro kořistnický a destruktivní přístup k zemi, jedná 
se naopak o příkaz k humanizaci přírody, k jejímu moudrému spravování. 
 

Rozličné postoje vůči světu 
V průběhu dějin člověk mnohokrát modifikoval svůj způsob pohlížení 

na svět a svůj poměr k němu: 



1. Bázeň z přirozeného světa (hrůza, strach; klanění) 
2. Úžas tváří v tvář tomuto světu (překvapení, znepokojení, 

uchvácení) 
3. Respekt k tajemství světa (odlesk moudrosti a dobroty Spasitele) 
4. Racionalizace světa (matematický popis; odlesk člověka a jeho 

nitra) 
5. Rozčarování ze světa (mechanický model; pozitivismus a 

utilitarismus) 
6. Nadvláda nad světem (prostor neomezených zásob; kořistnictví a 

devastace) 
7. Svět je naším příbytkem – péče o svět nebo jeho devastace se 

nevyhnutelně promítají do toho, kdo v něm přebývá. 
 
Uměním hluboce sdílet přítomnost se všemi tvory člověk značně 

rozšiřuje horizonty svých možností a proměňuje svět přírody ve svět 
kultury. Člověk ale není schopen vidět svět v jeho úplnosti, posuzuje 
veškerou realitu i celý život ze svého omezeného úhlu a na základě 
svého deformovaného způsobu vnímání. 

Arnold Toynbee: „Pokud chceme udržet biosféru obyvatelnou po 
další tisíciletí, budeme muset my i naši potomci opustit příklad Pietra 
Bernardoneho, bohatého kupce s látkami, vzdát se jeho materiálního 
blahobytu a následovat příklad jeho syna, svatého Františka ...“ 
 
K zamyšlení: 

 Lze nalézt krásu Božího díla v různé „havěti“, pavoucích, hadech, 
štírech ...? Pokud ano, mohu tento model přenést i na lidi v mém okolí, na 
ty, s nimiž mám problém vyjít? 

 Josef Vavroušek, náš první ministr životního prostředí (1990-92), 
prosazoval motto: „Mysli globálně, jednej lokálně!“ Při vědomí spirituality 
svatého Františka mohu také já činit „drobné kroky“ k zvelebení našeho 
společného domova? 

 Co konkrétně mě naplňuje radostí nad krásou stvořeného? Kdy si 
uvědomuji, že ne člověk, ale Bůh je jediným originálním tvůrcem? (ajš) 
 
 

Dopisy z Indie 
V souvislosti s naší a dominkánskou adopcí na dálku indického 

studenta Udaye Kumara Gallely nám k Velikonocům 2017 napsal indický 
biskup i podporovaný mladý muž.  
 



Dopis biskupův: 
Drahý Jaroslave Šedivý, 
přání pokoje a radosti Vám zasílá Anthony Poola, biskup diecéze 

Kurnool. 
V době, kdy se připravujeme oslavit svátky Kristova vzkříšení, mé 

přání vám všem v této svaté době je, aby Vaše srdce a domovy byly 
naplněny Jeho láskou, milostí a milosrdenstvím.  

Procházíme postní dobou zaměřeni na modlitbu, půst a abstinenci, 
jak nám doporučuje katolická církev. Mnoho z nás, naše děti, studenti, 
zaměstnanci, rodiny a farnosti se odříkají věcí, které obvykle mají rádi. 
Máme privilegium přinést velikonoční radost dětem, o které pečujeme.  

Jsem velmi potěšen, že mohu s Vámi sdílet úspěchy dětí v našich 
Diecézních katolických školách, které jsou finančně podporovány Vašimi 
štědrými dary. Právě nyní se děti připravují na zkoušky. Akademický rok 
2016-17 končí v dubnu. Tento rok byla naše diecéze požehnána 65 
katolickými školami, 42 ubytovacími zařízeními s 2.500 dětí, které 
získávají všeobecné vzdělání. Poskytli jsme jim nezbytné věci jako školní 
uniformy, školné, sešity, učebnice, školní batohy, toaletní a zdravotní 
potřeby, oblečení včetně teplého a další věci potřebné k výuce. Také 
jsme poskytli stipendium chudým studentům a středních a vyšších 
odborných školách. Více než  1.500 studentů bylo takto zabezpečeno, 
aby mohli pokračovat ve studiu. Pokud by se jim nedostalo této pomoci, 
jsem si jist, že většina těchto dětí by musela studium ukončit a skončila 
by jako dětská pracovní síla. … 

Veliké díky vyjadřuje diecéze Kurnool všem lidem dobré vůle, kteří 
nám pomáhají a umožňují nám realizovat křesťanskou misi. 

Přeji Vám Boží požehnání a požehnané Velikonoce. 
Kéž Jeho láska naplní Vaše srdce i domovy. 
S láskou a modlitbami 

+ Anthony Poola, biskup Kurnoolu 
 

Dopis Umarův: 
Drahý Jaroslave Šedivý, 
srdečné pozdravy zasílá Vaše sponzorované dítě Uday Kumar. 
Nejprve přeji požehnané Velikonoce Vám a Vašim rodinám. Jak se 

Vám daří? Mně se daří dobře a doufám, že Vám se též daří dobře a jste v 
pořádku.  

 O letních prázdninách jsem navštívil svoji rodinu. Můj starší bratr 
pracuje jako prodavač koberců a mladší bratr nedávno dokončil 10. 
ročník školy a začal navštěvovat střední školu v oboru elektrikář. Otec a 
matka jsou v pořádku.  



Nedávno jsme v naší vesnici začali stavět nový kostel. Je to velká 
milost, prosím modlete se za úspěšné dokončení stavby tohoto kostela.  

Ještě jednou přeji požehnané Velikonoce Vám i Vašim rodinám a 
moc Vám děkuji, že podporujete mé studium.  

Vaše milující dítě Uday Kumar 
 

Náš kalendář  
4. 10. Slavnost sv. Františka – 16.00: příprava agapé ve farním sále, 
18.00: účast na slavnostní mši svaté v kostele PMN (i s bratry 
dominikány), pak oslava ve farním sále (5. 10. se nekoná modlitební 
společenství.) 
12. 10. Pomáháme (se sv. Anežkou) - návštěva někoho ze starších 
sester / bratří 
19. 10. Setkáváme se (se sv. Františkem) - 15.30: příprava agapé ve 
farním sále; 16.00: adorace v kostele NPM, 16.30: mše svatá v kostele 
NPM, 17.00: setkání společenství ve farním sále (nešpory, organizační 
záležitosti, formace, agapé …) 
26. 10. Sdílíme se (se sv. Klárou) - společná návštěva výstavy Magičtí 
Lucemburkové v Papírně, pak sdílení u kávy či pivka (sraz v 16.50 před 
Papírnou, Zahradní 2, Plzeň)  
Pozn.: někdy může dojít k dílčím změnám. Kdo z vás se neúčastní aktivit 
MBS pravidelně každý čtvrtek, raději si prosím ověřte na telefonu 
607 607 511, že je vše podle plánu. Děkujeme. 
 
SLAVÍME v červnu - září 2017 
Profese:  
Anežka Jana Pachnerová (15. 9. 2011) 
Františka Římská Pavla Ženíšková a František Karel 
Ženíšek (17. 9. 1985) 
Antonie Jana Vlnařová (6. 10. 1972) 45 let 
Františka Věra Lodrová a Antonie Libuše Světlíková 
(18. 10. 1993) 
Narozeniny:  
Blanka Ludmila Škodová (12. 9. 1932) 85 let 
Veronika Helena Osmani (14. 9. 1982) 35 let 
Přejeme hojnost Božího požehnání! 
 
Redakční rada: František Karel Ženíšek, František Luboš Kolafa, Ludvík 
Milan Kučera, Anežka Jana Pachnerová, Antonín Jaroslav Šedivý.  

http://www.mbssfrplzen.estranky.cz/, 
https://www.facebook.com/mbsplzen 
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